
MICF 
Certificate in Modular Integrated Construction (MiC) for Foreman 
組裝合成建築管工證書 

The course aims at equipping foreman with essential knowledge of Modular Integrated Construction (MiC) and technique on 
supervision for work execution. 

此課程目的旨在提供培訓予前線管工，讓他們對「組裝合成建築法」掌握應有的知識，以運用適當的前線監督管理技巧去執行工作。  

The course content includes responsibility, duty and professional conduct of foreman; method and workflow of MiC; reliable quality 
and quality control; construction cycle; site layout; work arrangement and safety use of cranes; transportation, receipt, storage, lifting 
and assembly of integrated modules; changes in works and roles of a foreman; site safety and environment protection requirement; 
levelling & surveying and use of related equipment; use of BIM on MiC; site visit and “Basic Safety Appreciation Course for Crane 
Operation for Front Line Management”. 

課程內容包括：承建商管工的責任、職責及專業操守，「組裝合成建築法」建築方法及建築流程，質量要求及品質控制，建築周期，

地盤佈局，塔式及其他起重機的工作安排及安全使用，組件的運輸、收貨、存放、吊運及裝嵌，管工在工作及角色上的轉變，地盤

安全及環保要求，平水測量的要求及相關工具器材的使用，建築信息模擬(BIM)在「組裝合成建築法」建築方法的應用，工地參觀及

「前線管理人員對起重機初級安全認知課程」。 

Lecturer 

講師 

Professionals 

專業人士 

Medium of Instruction 

授課語言 

Cantonese 

廣東話 

Study Mode 

課程制式 
Part-time evening 夜間部份時間制：19:00 – 22:00 

(i) Class sessions will be held at the night time (3 hours x 14 sessions), and 3 hours examination

(ii) Construction Site Visit will be held in the day time (3 hours x 1 day)

(iii) Basic Safety Appreciation Course for Crane Operation for Front Line Management

(SCFZ) will be held in the day time (7.5 hours x 1 day)

(i) 理論課堂在夜間進行 (3小時 x 14節)，另3小時考試

(ii) 工地參觀環節在日間進行 (3小時 x 1天)

(iii) 「前線管理人員對起重機初級安全認知課程」在日間進行 (7.5小時 x 1天)

Duration 

授課期 

55.5 hours 

55.5小時 

Venue 

上課地點 

HKIC, Kowloon Bay Campus, 44 Tai Yip Street, Kowloon Bay, Kowloon 

九龍 九龍灣大業街 44 號 香港建造學院 九龍灣院校 

Admission 

Requirements 

入學條件 

Applicant should be employed as a foreman working in construction site and with at least 3 years 

working experience in construction industry.  Equipped with good written skill in Chinese. 

申請人必需為現職管工並具有至少三年建造業工作經驗。具良好中文書寫能力。 

Award of Certificate 

證書頒發 

Attended the whole course and passed in the course assessment (Pass mark: 50% or above) 

(i) Successfully attended 39 hours classroom training / site visit

(ii) Passed in the final course assessment

(iii) Successfully completed the SCFZ course

須成功完成整個課程及於期未評核取得合格成績 (合格成績等於50分或以上)

(i) 成功出席39小時課堂/工地參觀

(ii) 期末評核取得合格成績

(iii) 成功完成「前線管理人員對起重機初級安全認知基礎證書」課程

Course Fee 

課程費用 

$4650 

Enquiry 

查詢課程 

21009000 / 21009839 

Recognition 

資格承認 

The course is recognized by the Hong Kong Institute of Construction Managers (HKICM) fulfilling the 

requirements of Continuing Professional Development (CPD). 
香港營造師學會已確認此課程能符合其延續專業進修的要求。 

Application Method 

報名方法 

Please apply online on SPDC portal 
請透過建造專業進修院校的網上報名系統報名 

https://www.spdc.hkic.edu.hk/en/course_search
https://www.spdc.hkic.edu.hk/hk/course_search

